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داستان  – محمدحسین روانبخش:  گروه سیاسی 
عدم پرداخت طلب های حاصل از صادرات ایران توســط 
کشــورهای مختلف چندین سال است که به بحرانی تازه 
برای ایران تبدیل شــده اســت. تلاش دولت قبل و این 
دولــت برای وصول این طلب ها که عموتا حاصل صادرات 
نفت و گاز اســت، تا کنون نتیجه چندانی نداشته است و 
اگرچه گهگاه اخباری مبنی بر توافق در این زمینه منتشر 
می شــود )مثل خبری که هفته پیش در مورد آزادسازی 
7 میلیارد دلار منتشر شد ولی گویا به نتیجه ای نرسیده 
اســت( اما واقعیت این اســت که رفع این معضل فقط با 

احیای برجام شدنی است. 
در روزهــای اخیر عدم پرداخت بدهی های کره جنوبی 
و پیشــنهاد عوامانه روزنامه کیهان در این خصوص باعث 
شــده که توجه رســانه ها و افکار عمومی به این موضوع 
بیشــتر شود و حالا در این بین، این خبر منتشر شده که  
وزارت برق عراق اعلام کرد در ســال ۲۰۲۰ هیچ پولی در 
ازای واردات گاز از ایران پرداخت نکرده اســت و تحریم ها 

مانع پرداخت مستقیم بدهی ها است. 
به گزارش خبرگزاری رســمی عراق)واع(، عادل کریم، 
سرپرســت وزارت برق عراق در گفت وگویی اعلام کرد که 
کشــورش در سال ۲۰۲۰ در ازای خرید گاز از ایران هیچ 
مبلغی به این کشــور نداده اســت. وی گفت که عراق در 
سال ۲۰۲۰ مبلغ یک میلیارد و 7۰ میلیون دلار به ایران 
بدهکار شد. سرپرســت وزارت برق عراق همچنین تاکید 
کرد که تحریم های وضع شــده علیه ایران مانع پرداخت 
پول به این کشــور به صورت مستقیم می شود. وی گفت 
که اگر پیگیری های مصطفی الکاظمی، نخست وزیر عراق 

نبود وضعیت برق این کشور بدتر می شد.
اگرچــه پیش از این به طور شــفاف اعلام نشــده که 
بدهی های کشــورهای مختلف به ایــران بابت چه برهه 
زمانی و دقیقا بابت صادرات چیست، اما این اعلام وزارت 

برق عراق باعث می شود یکبار دیگر به بازخوانی داستانی 
بپردازیم که ســال گذشته مردم کشــورمان را بسیار در 
مضیقه قرار داد؛ داســتانی که بخش بزرگی از آن مربوط 
به صادرات گاز به عراق بــود؛ و حالا با اعلام این موضوع 
که پول حاصل از این صادرات پرداخت نشده، می توان با 
قاطعیت گفت که متاســفانه کشور در این ماجرا دو طرفه 

باخته است. 
ســال گذشته کمبود برق باعث شــد که بعد از سالها 
بار دیگر مردم با خاموشــی های روزانه برق مواجه شوند. 
این خاموشــی زندگی بسیاری از مردم را با مشکل مواجه 
کرد و خسارت های بسیاری را برای عموم مردم بخصوص 
بیمارانی که در خانه بســتری بودند، فراهم آورد. وصعیت 
این اســت که برخلاف دهــه 6۰ این روزها بســیاری از 

آپارتمان ها وابســتگی شــدیدی به برق دارند و قطع برق 
منجر به قطع آب گرم، قطع درهای پارکینگ و آسانسورها 
و دســتگاه های مختلف خانگی و صنعتی می شــود. این 
کمبود ناشــی از کمبود گاز در کشــور بود، کمبودی که 
باعث شــد نیروگاه های تولید برق )که خوراکشــان گاز 
است( نتوانند به اندازه مورد نیاز تابستان برق تولید کنند. 
از ســوی دیگر، کمبود گاز باعث شد که برای فعالیت 
نیروگاه ها، پالایشگاه ها و پتروشیمی ها  از سوخت مازوت 
استفاده شود که این ســوخت باعث آلودگی بیش از حد 
هوا در آن مقطع شــد. فریدون عباســی عضو کمیسیون 
انرژی مجلس، آذرماه ســال گذشــته مصرف روزانه ۳۳ 
میلیون لیتر مازوت در نیروگاه های کشور را تائید و آن را 
اجبــاری برای جلوگیری از کمبود گاز و قطعی برق اعلام 

کرد. وی گفت: مازوت باید سوزانده شود و در حال حاضر 
اگر بخواهیم رشد صنعتی و اشتغال داشته باشیم به برق 
نیاز داریــم، وقتی هم گاز نداریم که به نیروگاه ها بدهیم، 
مجبوریم ســوخت مایع مصرف کنیم و مثل بســیاری از 
کشورهای دیگر مازوت می ســوزانیم، ولی گوگرد مازوت 

باید پایین آورده و در نیروگاه ها فیلتر گذاشته شود.
این کار باعث افزایش کم سابقه آلودگی هوا در بسیاری 
از شــهرهای صنعتی کشور شــد و برای مثال در 1۰ ماه 
نخست سال گذشــته، شــهر اصفهان حتی یک روز هم 
هوای پاک نداشــت. بدون شک بخشی از این داستان به 
خاطر این بود که گاز ایران به کشــور عراق صادر می شد. 
البته باید گفت که بر اســاس بعضــی اخبار، صادرات گاز 
ایران به عراق از اواحر تابســتان سال گذشته به یک سوم 
تقلیل یافت )که باعث اعتراضاتی در عراق شــد( اما به هر 
حــال این صادرات ادامه پیدا کــرد، در حالی که پولی به 
ازای آن به ایران پرداخت نمی شــد. به این ترتیب، مردم 
ایران هم دچار مشکل کمبود برق شدند و هم آلودگی کم 
ســابقه هوا را تحمل کردند، آن هم در حالی که در ازای 

این سختی ها هیچ پولی نصیب کشور نمی شد!
با این وصف حالا می توان این سوال را از دولت پرسید 
که برنامه اش برای امسال چیست؟ در حالی که در اولین 
ماه ســال زمزمه کمبود برق در روزهای گرم شنیده می 
شــود، آیا دولت می خواهد به صادرات گاز بدون دریافت 
پول ادامه دهد؟! آیا امیدوار اســت کــه مذاکرات وین به 
برســد و تمام برنامه هایش را بر اساس آن ریخته، یا هیچ 
برنامه ای ندارد و فقط مثل مردم تماشاچی اتفاقاتی است 
که در آینده خواهد افتاد؟! شــاید لازم است که از الان به 
دولت رئیســی در این خصوص تذکر داده شود، نه اینکه 
چشــم انتظار ماند که در تابستان کمبود گاز و برق امان 
مردم را بگیرد و تازه در آن وقت، رئیس جمهور دســتور 

افشای پشت پرده آن را بدهد! 

صادرات گاز به عراق؛ کمبود برق و آلودگی هوا در ایران

عراق همچنان یک میلیارد دلار بابت گاز به ایران بدهکار است

فرمانده کل سپاه از رابطه عمیق و دوستانه 
ارتش و سپاه ســخن گفت و افزود: دشمن از 
اخوت بــرادری وحــدت بین ارتش و ســپاه 
بیمناک و عصبانی است و همواره بر رفتار تفرقه 
انگی متمرکز شــده تا نشان دهد یک شکاف و 

اختلافی وجود دارد.
به گزارش ایرنا، همزمان با ایام گرامیداشت 
بیست و نهم فروردین ماه روز ارتش جمهوری 
اســلامی ایران و تجلیل از حماسه آفرینی های 
نیــروی زمینی قهرمــان، فرمانده کل ســپاه 
پاســداران انقلاب اســلامی با حضور در ستاد 
ارتش با فرمانده کل ارتش جمهوری اســلامی 

ایران دیدار کرد.
ســردار سرلشــکر پاسدارحســین سلامی 
در دیدار با امیر سرلشــکر ســید عبدالرحیم 
موســوی فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی 
ایران که به مناســبت بیســت و نهم فروردین 
ماه ســالروز ارتش جمهوری اســلامی ایران و 
حماســه آفرینی های نیروی زمینــی قهرمان 
انجام شد، با تبریک روز ارتش به فرمانده کل، 
کارکنان و خانواده های معظم آنان گفت: امروز 
بحمدالله ارتش جمهوری اسلامی ایران با همه 
وسعت و عظمتی که دارد در حوزه های مختلف 
تجهیزاتی و تخصصی پیشرفت های چشمگیری 
داشته و این حرکت با فرماندهی خوب جنابعالی 

رو به جلو و پیشرفت است.
وی با اشاره به پیشــرفت های تحقیقاتی و 
دفاعی در ارتش تصریح کرد: جهاد خود کفایی 
در ارتش از قدمت و روند بسیار خوب و موفقی 
برخوردار است و به واسطه آن برخی تخصص ها 
در ارتش از جملــه حوزه های هوایی، بالگردی 
و دریایی ریشــه ای قوی و دیرینه دارد که در 
دوران پرشکوه انقلاب با وجود جنگ تحمیلی، 
کارکنان متخصص و متعهد این بخش ها برای 
پویا نگه داشــتن تجهیــزات و نیروی مربوطه 

مخلصانه و مجاهدانه تلاش کردند.
سرلشکر سلامی پیشرفت های ارتش و سپاه 
در حوزه پهپادی را بســیار ارزشمند و قدرت 
ســاز  توصیف کرد و گفت: ســاخت پهپاد با 
تکنولوژی های متعــدد آن امروز، هم در ارتش 

و هم در سپاه بسیار چشمگیر است.
فرمانده کل سپاه در ادامه بر اهمیت تمرکز 
روی برخی تخصص ها از جمله جنگال اشــاره 
و و لزوم اهتمام جدی طرح هر دو ســازمان را 
مورد تاکید قرار داد.وی خاطر نشان کرد: سابقه 
درخشــان ارتش با نام مردان بزرگی همچون 
شهید صیاد شیرازی، آبشناسان، ستاری، بابایی 
و ... گره خورده اســت. بنــده یک رابطه قلبی 
با شهید والامقام ســپهبد علی صیاد شیرازی 

داشته و دارم که برایم بسیار ارزشمند است.

فرمانده کل ســپاه با اشــاره به شخصیت 
فرماندهــان و پیشکســوتان ارتــش از جمله 
سرلشکر حسنی ســعدی گفت: امیر حسنی 
سعدی به واسطه شــخصیت نجیب، محبوب 
و بــی ریایی که دارد به عنوان یک ســمبل و 
تندیس زنده برای ارتش اســت. خوشــبختانه 
فرماندهــان نیروهــای ارتش پــس از انقلاب 
از شــخصیت نظامی، انقلابی برخــوردار بوده 
و همیشــه و در همه صحنه ها آمــاده ایثار و 
جانفشانی برای نظام و انقلاب هستند که این 

جای شکرگذاری به درگاه الهی دارد.
وی در خصــوص رابطه عمیق و دوســتانه 
ارتش و سپاه گفت: دشــمن از اخوت برادری 
وحدت بین ارتش و ســپاه بیمناک و عصبانی 
اســت لذا همواره روی موضوعات تفرقه انگیز 
بین ارتش و ســپاه بســیار متمرکز شده و به 
طور دائمی در جســتجوی آن است که نشان 
دهد یک شکاف و اختلافی بین روابط ما وجود 
دارد امــا غافل از اینکه ما در نیروهای مســلح 
به واسطه برادری، فرهنگ، دیدگاه و اعتقادات 
یک خانــواده بزرگ هســتیم و امروز وحدت 
نیروهای مسلح به ویژه ارتش و سپاه به واسطه 
فرماندهی رهبر عظیم الشان انقلاب اسلامی و 
حضور فرماندهان مومن و متعهد در دو سازمان 
از جایگاه بالایی برخوردار است و به سبب این 

همدلی و اتحاد خدا را شاکریم.
در ادامــه این دیدار امیر سرلشــکر ســید 
عبدالرحیم موســوی فرمانده کل ارتش ضمن 
خوش آمــد گویی و خیر مقدم به فرمانده کل 
ســپاه گفت: از پیام محبت آمیز و پرمحتوای 
شما برای تبریک روز ارتش بسیار سپاسگزارم 
و از حضورتــان نیز در مجموعه ارتش تشــکر 
می کنم. امروز این ســطح از  وحدت و همدلی 
و یکپارچگی بین نیروهای مسلح بسیار شیرین 
و خوشــحال کننده است و حضرت آقا خطاب 
به بنده نســبت به مواضعی که ارتش در قبال 
ســپاه و حمایت از آن دارد بارها تأکید و اشاره 

فرموده اند.
فرمانده کل ارتش در خصوص پیشرفت های 
دفاعی و تحقیقاتی در ارتش گفت: خودکفایی 

در ارتش به ویژه در نیروی هوایی سابقه طولانی 
دارد و از زمان شهید ســتاری بنای خوبی در 
مجموعه اوج نیروی هوایی گذاشــته شد و به 
دلیل فرهنگ خوب هوانوردی و زیر ساخت های 
خوب و محکمی کــه  وجود دارد می توانیم به 
جرات بگوییم که توانایی ســاخت جنگنده را 
داریم ارتش همچنین در حوزه ساخت بالگرد 
و قطعات آن پیشــرفت های خوبی داشته که 
سیر تکاملی آن همچنان ادامه دارد. وی خاطر 
نشان کرد: بنده تمام سخنرانی های حضرت آقا 
را نسبت به ارتش مرور می کردم و دیدم ایشان 
در سال 7۰ اشاره داشته اند که بروید و بالگرد 
بسازید. این موضوع را به متخصصان ارتش در 
هوانیروز منتقل کردم که خوشــبختانه تلاش 

خوبی در این حوزه در حال انجام است.

سردار سلامی در دیدار فرمانده ارتش: 

رابطه ارتش و سپاه عمیق و دوستانه است

بیانیه ۲۳۰ نماینده در حمایت از اقدامات قوه قضائیه
در پایان جلســه علنی روز سه شنبه  مجلس شورای اسلامی بیانیه ۲۳۰ 
نفر از نمایندگان در حمایت از اقدامات رئیس قوه قضائیه را قرائت شــد. در 
این بیانیه آمده است: پس از گذشــت ۴ دهه از پیروزی انقلاب شکوهمند 
اســلامی انتصاب حکیمانه و انتخاب هوشــمندانه از میان قضات برجسته و 
مدیران عالیرتبه دســتگاه قضایی به ریاســت این قوه امید تغییر، تحول و 

تعالی در گام دوم انقلاب اسلامی را برای جامعه به ارمغان آورده است.
۲۳۰ نماینده مجلس در این بیانیه تاکید کردند: حضرت حجت الاسلام و 
المسلمین جناب آقای محسنی اژه ای ریاست محترم قوه قضائیه با اقدامات 
فراگیر و مدبرانه و با تبعیت از ســنت حسنه مقام معظم رهبری در رویکرد 
استفاده بهینه از ظرفیت نیروی انسانی پرورش یافته مجرب انقلاب جهادی 
درون دســتگاهی در پی تغییر رویه های مرسوم در قوه قضائیه برآمده است 
و عملکرد نوینی در قانونگرایی، اخلاق مداری و مردمی کردن ســازمان ها و 
چابک ســازی و کارآمدی نهادهای وابسته به دستگاه قضایی، سالم سازی و 
مبارزه با فســاد و بهره گیری از فناوری های نویــن و کارآمد روز، اهتمام به 
کاهش اطاله دادرســی پرونده های قضایی، امور زندانیان، افزایش ســرمایه 
اجتماعــی، ارتقاء کارآمدی و تحقــق حکمرانی معقول در تراز نظام مقدس 

جمهوری اسلامی ایران و خدمت رسانی بی منت داشته است.
در ادامه این بیانیه تاکید شــد: مــا نمایندگان ملت غیور و انقلابی ایران 
اســلامی در خانه ملــت از تلاش های خالصانه و خســتگی ناپذیر و جهادی 
ریاســت قوه قضائیه، قضات شــریف و کارکنان خدوم و پاکدامن دســتگاه 
قضایی تقدیر و تشــکر نموده و حمایت قاطع و علنی خود را در راســتای 
همراهــی و همکاری و تحقــق همه جانبه با این حرکــت مبارک و عظیم 
انقلابی که از اســباب مهم عینیت بخشــی به آرمان ها و مأموریت های قوه 
قضائیه و چشــم انداز روش تحقق الگوی تمدن شــکوهمند عدلیه اسلامی 

است.
 با تمام ظرفیت های قانونگذاری، نظارتی، بودجه ای و ســایر ظرفیت های 
موجود در قوه مقننه که سبب تبلور عزم راسخ این قوه در همراهی دستگاه 
قضایی برای رســیدگی به هدف والا می باشــد را در حمایت از ایشان اعلام 

می داریم.

اعلام وصول سوال ملی از وزیر میراث فرهنگی
و گردشگری

عضو هیات رئیســه مجلس شورای اســلامی از اعلام وصول سوال ملی 
نماینده مردم آبادان از وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
خبر داد.  به گزارش ایرنا در نشســت علنی روز سه شــنبه مجلس شورای 
اسلامی، محمد رشیدی سوال ملی مجتبی محفوظی نماینده آبادان و تعداد 
دیگری از نمایندگان از وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی را 
در خصــوص علت اهمال در ثبت و حفاظت از محوطه ها و تپه های تاریخی 

اعلام وصول کرد.

از سوی دادستان کل کشور در جهت حمایت از تولید صادر شد

دستور تشکیل شعب تخصصی رسیدگی به جرایم 
حوزه استاندارد

دادستان کل کشــور در نامه ای به دادستان های انقلاب و عمومی کشور 
بر تقویت و توســعه نظام استاندارد و تعیین شعب تخصصی در دادسراها به 

منظور رسیدگی به جرایم این موضوع، تاکید کرد.
به گزارش مرکز رســانه قوه قضاییه،  حجت الاسلام و المسلمین محمد 
جعفر منتظری در راستای حمایت از تولیدات داخلی و همچنین صیانت از 
حقوق مردم و مصرف کنندگان، در نامه ای به دادستان های عمومی و انقلاب 
سراســر کشور بر تعیین شعب تخصصی رسیدگی به جرایم حوزه استاندارد 
در راستای حمایت از تولید و ارتقای کیفیت محصولات داخلی تاکید کرد.

دادستان کل کشور در این نامه خطاب به دادستان های عمومی و انقلاب 
سراسر کشــور تقویت و توسعه نظام استاندارد را زمینه ساز ارتقای مناسب 
کیفیت ملی و دستیابی به توسعه پایدار و تولید محصولات داخلی دانسته و 
از آن با عنوان یکی از اهداف اساســی قانون تقویت و توسعه نظام استاندارد 

یاد کرده است.
در بخشــی از این نامه با اشــاره به تعیین شعب تخصصی و اعلام نتیجه 
به دادستانی کل کشور آمده است: مقابله با کالای تقلبی موجود در بازار به 
عنوان یکی از مصادیق بارز حمایت از تولید و عوامل موثر در ارتقای کیفیت 
محصولات داخلی است، برهمین اساس و به لحاظ اهمیت موضوع ماده ۵۰ 
قانون مذکور تعیین شــعب تخصصی در دادســرا را به منظور رسیدگی به 

جرایم موضوع این قانون پیش بینی کرده است.

با درخواست آزادی مشروط رضا اسلامی 
موافقت شد

وکیل مدافع رضا اسلامی 
- استاد دانشگاه بهشتی که 
با دولت  اتهام »همکاری  به 
تحمل  به  امریکا«  متخاصم 
پنج ســال حبــس محکوم 
با  از موافقت  شــده بــود- 
درخواســت آزادی مشروط 
موکلــش خبر داد. رســول 
کوهپایــه زاده در گفت وگــو با ایســنا اظهار کرد: همانطور کــه می دانید 
کیفرخواســت علیه موکلم به اتهام همکاری با دولت متخاصم امریکا صادر 
و شــعبه 1۵ دادگاه انقلاب اســلامی تهران او را به تحمل 7 ســال حبس 
محکوم کرد.  پس از اعتراض و تجدیدنظرخواهی پرونده به شعبه ۳6 دادگاه 
تجدیدنظر اســتان تهران ارجاع شــد و محکومیتش از 7 ســال به ۵ سال 
کاهش یافت. وی افزود: پس از تحمل یک ســوم مجازات قانونی، شعبه ۳6 
دادگاه تجدیدنظر اســتان تهران با درخواست اعطای آزادی مشروط موکلم 
موافقت کرد. خوشــبختانه در ماه رمضان، ماه پربرکت نزول وحی، موکل با 
تدبیر دستگاه قضایی از تاسیس آزادی مشروط مندرج در قوانین و مقررات 
موضوعه بهره مند شــد. به گزارش ایســنا، پیش از این کوهپایه زاده وکیل 
مدافع رضا اســلامی -اســتاد دانشگاه بهشــتی- در مهرماه سال گذشته از 
صدور رای قطعی موکلش از سوی شعبه ۳6 دادگاه تجدیدنظر استان تهران 

به ۵ سال حبس خبر داده بود.

دیوان عدالت اداری اعلام کرد
ممنوعیت ایجاد کمیسیون حل اختلاف 

در شهرداری ها
با رای هیات عمومی دیوان عدالت اداری، شهرداری ها صلاحیت تشکیل 
کمیســیون حل اختلاف را ندارند. به گزارش ایسنا به نقل از دیوان عدالت 
اداری، به دنبال شــکایت سازمان بازرسی کل کشــور از اداره کل حقوقی 
شــهرداری تهران و درخواســت ابطال دســتورالعمل 1۰/۲۹۹6۹6 مورخ  
1۳۹8/۳/۲۵ تحت عنوان کمیســیون حل اختلاف شهرداری تهران مبنی 
بر اینکه شــهرداری با توجه به گستردگی فعالیت ها در حوزه های مختلف و 
انعقاد قرارداد و موافقت نامه های حقوقی با شــهروندان و اختلافات حقوقی 
حادث شده میان واحدهای شهرداری، دستورالعمل کمیسیون حل اختلاف 
شهرداری تهران را به واحدهای خود ابلاغ کرده است، این موضوع در دستور 
کار هیــات عمومی دیوان عدالت اداری قرار گرفت. در نهایت هیات عمومی 
دیوان عدالت اداری پس از بحث و بررســی و با توجه به اینکه اولا؛ مطابق 
اصــل عدم صلاحیت در حقوق اداری، نهادها و مقامات عمومی صلاحیت بر 
وضع هیچ گونه مصوبه و یا انجام اقدامی نمی باشند مگر آنکه در قانون ذکر 
شــده باشــد، علی هذا با توجه به اینکه اختیار تصویب مقرره مورد شکایت 
در هیچ کدام از قوانین کشــوری از جمله ماده ۵۵ قانون شهرداری مصوب 
1۳۳۴ که به بیان وظایف شــهرداری پرداخته به شهرداری ها واگذار نشده 
اســت، در صلاحیت واضع مقرره نمی باشد. ثانیا با عنایت به اینکه ماده ۳8 
آیین نامه معاملات شــهرداری تهران مصوب 1۳۵۵ که به منظور رسیدگی 
به اختلافات ناشــی از معاملات موضوع آیین نامه مذکور، اقدام به تشکیل 
کمیســیون حل اختلاف نموده، لکن صلاحیت تشــکیل کمیسیونی با این 
تکلیــف و تدوین ضوابط برای آن را به شــهرداری ها محول نکرده اســت 
بنابراین تصویب دســتورالعمل مورد شــکایت خارج از صلاحیت واضع آن 

بوده و قابل ابطال می باشد.

اخبار کوتاه

رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
خیریــن و گروه های جهادی با کمترین هزینه 
بیشــترین اثر گــذاری را دارنــد، گفت: نقش 
خیریه ها در کاهش محرومیت بســیار مهم و 

اساسی است.
محمدباقر قالیباف در نشست دوشنبه شببا 
خیرین و مدیران موسسات خیریه گفت: بنده با 
همه وجود معتقدم دو چیز کشورمان را نجات 
می دهد کمااینکه همیشه اینگونه بوده است و 
هرگاه به این دو مورد عمل نکردیم محکوم به 
شکست شدیم. ابتدا به ســنت های الهی باور 
داشــته و خدا باوری داشته باشیم و دوم اینکه 
مردم باوری داشــته باشــیم. امام خمینی)ره( 
بارهــا فرمودند؛ کارهایی که مــردم می توانند 
انجام دهند دولت هــا در آن دخالت نکنند. ما 
در همه کارها دخالت می کنیم که این اشکال 

اساسی ما است.
رئیس قــوه مقننه در رابطه با مشــکلات 
مربوط بــه نحوه تشــکیل انجمن های صنفی 
بــه عنوان یکی از مطالبــات خیرین حاضر در 
جلســه، گفت: موضوع طرح نحوه تشــکیل و 
فعالیت تشکل های صنفی و تخصصی امروز در 
دستورکار جلسه صحن بود که ۲۰ ماده داشت 

و بعد از مدت ها رفع اشکال در دستور کار قرار 
گرفته و ان شــاءالله ظرف مدت یک الی دو ماه 
آینده مسیر قانونی خودش را طی خواهد کرد 
که با تصویب آن بسیاری از مباحث قانونی حل 

و فصل خواهد شد.
وی با اشاره به پیش بینی اعتبارات مربوط به 
محرومیت زدایی در قانون بودجه 1۴۰1، اظهار 
کرد: از سال گذشته پای این موضوع ایستادیم 
و اگر قانون بودجه سال گذشته و امسال را نگاه 
کنید در حوزه محرومیت زدایی ردیف مستقلی 
پیش بینی کرده ایم و علیرغم تمام مخالفت ها، 
در اســتان ها برنامه ریــزی کردیم و همچنین 
قرار گرفتن گروه های جهادی به عنوان مجری 
برای محرومیت زدایی را مجاز کردیم تا با آن ها 
قرارداد بسته شود و مطمئن هستم این افراد با 
یک تومان به اندازه صــد تومان کار می کنند، 
در حالــی که ما دولتی ها بــا هزار تومان حتی 
یک تومان هم کار نمی کنیم لذا این کارها انجام 
شــده و در قانون بودجه 1۴۰1 وجود دارد از 
این رو خیرین پیشکســوتی که به موضوعات 

سیستمی آشناتر هستند باید محکم پای اجرای 
آن بایستند.

قالیباف اضافــه کرد: در بحــث مربوط به 
آبرســانی و محرومیت زدایی متمرکز شــدیم 
و ردیف هــا و محل هــای مشــخصی خارج از 
تشــریفات اداری در نظر گرفتیــم اما باید به 

یکدیگر متصل شویم و همدیگر را پیدا کنیم.
وی افزود: متاســفانه سیســتم بروکراسی 
کشورمان اســب سرکشی است که هیچ کس 
حریف آن نیســت، این واقعیت تلخی اســت 
کــه وجود دارد. به همین دلیل باید از این نوع 
جلسات داشته باشیم و یکدیگر را پیدا کنیم و 
از طرفی شما باید نظارت و موضوعات را به ما 
که نماینده شما هستیم منتقل کنید ما نیز پای 
این کار هســتیم. زیرا می توانیم در بحث های 
نظارتی کمک کرده تا کارها به بهترین شــکل 

ممکن انجام شود.
رئیس مجلس شــورای اسلامی در رابطه با 
اقدامات انجام شــده بــرای کاهش هزینه های 
درمانی بیماران صعب العلاج، گفت: امســال با 

کمک کمیسیون بهداشت با پیگیری های جدی 
رقم ریالی خوبی برای کارت ســلامت بیماران 
صعــب العلاج در نظر گرفتیــم که صد درصد 
هزینه درمان آن ها پرداخت شود؛ بدین معنی 
که به صورت صددرصدی تحت پوشــش بیمه 
قرار می گیرنــد. در این رابطه خیرین باید این 
افراد را شناســایی کرده و از طریق بهزیستی و 
کمیته امداد امام خمینی )ره( تحت پوشــش 
قــرار دهند، در حال حاضر هم برای 6 میلیون 
نفر از افرادی که بیمه نیســتند منابعی در نظر 
گرفتــه ایم تا همه آنها بــدون اخذ وجه، بیمه 

شوند.
وی ادامــه داد: هیچ کس بهتــر از خیرین 
نمی تواند مجــری این کار باشــد، چرا که در 
شهرســتان ها و اســتان ها افراد فاقــد بیمه را 
شناســایی و از طریق ســایت بیمــه آن ها را 
پیگیری کنند تــا هزینه های درمانی آن ها نیز 
پرداخت شود. این نکته ای است که اگر ارتباط 
برقرار شود ما مصمم هستیم اتفاقات بزرگی رخ 
خواهد داد به ویژه در برنامه هفتم که امســال 

تدوین می کنیم، مســائل مذکور را نیز در نظر 
خواهیم گرفت.

قالیباف تصریح کرد: در سفری که به استان 
خوزستان و سیســتان و بلوچستان داشتم از 
نزدیک مشکلات کمبود آب روستاها را دیدیم 
از این رو به صــورت متمرکز بیش از 1۰ هزار 
روستا را برای آبرسانی مورد هدف قرار دادیم و 
چقدر دوست دارم که این آبرسانی ها به دست 
خیرین و بچه های جهادی انجام شــود چرا که 

هزینه ها کاهش پیدا می کند.
رئیس قوه مقننه کشــورمان با بیان اینکه 
مباحــث مربوط به مالیات مرتبــط با فعالیت 
خیریــن را پیگیری خواهم کــرد، افزود: ما در 
محل هایی فرارهای مالیاتی زیادی داریم و باید 
از فرارهای مالیاتی جلوگیری شود بطور مثال 
در زمان شیوع ویروس کرونا در همه کشورهای 
دنیا درآمدهای مالیاتی دولت ها کاهش پیدا کرد 
اما درآمد مالیاتی ما در حالی افزایش داشت و 
تحقق آن امســال به 11۳ درصد رسیده است 
که ما همچنان حــدود 6۰ درصد فرار مالیاتی 
داریم و این امر نشان دهنده این است که روند 
فعلی مالیات گیری مناسب نیست و به عبارتی 

در بخش مالیاتی حکمرانی مناسبی نداریم.

ابراز رضایت قالیباف از افزایش دریافت مالیات

»علی بهادری جهرمی« در نشســت خبری 
دیروز با اشــاره به نشست اخیر دولت و مجلس 
اظهار داشــت: تعامل دولت و مجلس خوب و 
سازنده است و در جلســه اخیر دو قوه مسائل 
مختلفی بیان شد که نگاه هر دو طرف معطوف 
به حل این مسائل است و امیدواریم در همین 
مسیر با همفکری قوا و سایر نهادها گام های مهم 
و مؤثری برداریم. رئیس شــورای اطلاع رسانی 
دولت با ارائه گزارشــی از مصوبــات دو هفته 
گذشــته دولت، مهم ترین آنهــا را آیین نامه 
بودجه سال 1۴۰1 عنوان کرد و گفت: در کنار 
پیگیری فرایند تدوین ۴6 آیین نامه در دولت، 
طرح های متعددی در دستور کار کمیسیون های 
تخصصی دولت است و به محض نهایی شدن هر 
کدام از این طرح ها به اطلاع عموم خواهد رسید. 
بهادری جهرمی اضافه کــرد: طرح های دانش 
آفرینی در دستور کار دولت قرار گرفته که بعد 
از تصویب طرح دانش بنیان حوزه کشــاورزی، 
اکنــون طرح دانــش بنیان حوزه بهداشــت و 
درمان در دســت بررسی اســت و به زودی در 
صحن دولت مطرح می شــود. سخنگوی دولت 
در پاسخ به سؤال ایرنا درباره تدابیر دولت برای 
رفع مشکلات کم آبی بر اثر کاهش بارندگی در 
سال  گذشــته گفت: حل این مســأله یکی از 
اولویت های مهم دولت اســت که با برنامه ریزی 
در سطوح مختلف برطرف می شود و دولت برای 
مدیریت آن برنامه های مختلفی را در دســت 

اجرا دارد. وی افزود: تاکنون ۹ جلسه در دولت 
برای بررســی معضلات ناشی از کم آبی برگزار 
شده و ۴ جلسه ویژه نیز به منظور رسیدگی به 
وضعیت زاینده رود برپا شده که طرح هایی نیز 
به تصویب رسیده که توسط وزارت نیرو دنبال 
شده و برخی از آنها پیشرفت های خوبی داشته 
و تلاش دولت بر این است که بتوان بحران کم 
آبــی را با همکاری مردم مدیریت کرد. بهادری 
جهرمی به برخی از طرح ها برای کاهش کم آبی 
در کشور اشاره کرد و گفت: طرح شیرین سازی 
انتقــال آب دریــا اصلی ترین طرح اســت که 
پیشــرفت های فیزیکی قابل قبولی هم داشته 
است. همزمان با تأمین آب شرب، به تأمین آب 
صنعتی و کشــاورزی هم توجه می شود و طرح 
اضطراری آب رسانی به اســتان اصفهان هم از 
پیشــرفت بالای ۹۵ درصدی برخوردار است و 
در خوزستان شاهد پیشرفت بالای ۴۰ درصدی 
طرح ها هستیم. همچنین طرح انتقال آب دریا 
برای تأمیــن آب صنایع به یزد نیز بیش از 6۰ 
درصد پیشرفت داشته است. سخنگوی دولت در 
خصوص بهره برداری از ظرفیت های جام جهانی 
۲۰۲۲ قطر گفت: پس از ســفر رئیس جمهور 
به دوحه، تاکنون دو جلسه در پیگیری مسائل 

مطرح شده در این سفر برگزار و با یک تقسیم 
کار مشخص تکالیف دستگاه های مختلف احصا 
و ابلاغ شــده اســت و اقدامات خوبی هم برای 
صدور روادید رایگان و فراهم کردن زیرساخت ها 
صورت گرفته که امیــدوارم بهره برداری خوبی 
از این ظرفیت داشــته باشیم. بهادری جهرمی 
بــه 7۰ زمینه همکاری بین ایران و قطر که در 
دســتور کار قرار دارد اشــاره کرد و گفت که با 
توجه ســفر دو روزه وزیر راه قطر به کشورمان 
که اخیراً انجام شد، سه سند همکاری  در حوزه 
حمل و نقل هوایی و دریایی بین دو کشور امضا 
شــد و موارد متعدد دیگری هم در دستور کار 
دو کشــور قرار دارد که بــا پیگیری معاون اول 
رئیس جمهــور، بهره برداری مناســبی از جام 
جهانی خواهیم داشت. سخنگوی دولت درباره 
برنامه دولت برای زائــران حج تمتع نیز اظهار 
داشت: سهمیه اختصاص داده شده برای حجاج 
کاهش یافته اما تلاش می شود تا با رایزنی  بتوان 
فرصتی فراهم کرد که تعداد بیشــتری از این 
فضای معنوی بهره مند شوند. بهادری جهرمی 
در بخش دیگری از این نشســت به دیدارهای 
رمضانــی رئیس جمهور اشــاره کرد و گفت که 
این دیدارها برای گفت وگوی صریح و شفاف با 

اقشار مختلف جامعه است تا آنها بدون واسطه 
دیدگاه ها و دغدغه هایشان را با رئیس جمهور در 
میان بگذارند و مسائل و مشکلات اقشار بدون 
واسطه بررسی شود. رئیس شورای اطلاع رسانی 
دولت در پاســخ به ســؤالی درباره زمزمه های 
اســتیضاح برخی وزرا در مجلس گفت: نظارت 
حــق طبیعی مجلس اســت و در حین تعامل 
دولت و مجلس، اختلاف نظر کارشناســی هم 
امری طبیعی اســت اما تمام وزیران به صورت 
جهــادی در حال اجــرای برنامه هــا و انجام 
مأموریت های خود هستند. البته به طور طبیعی 
برخی اقدامات برای به نتیجه رســیدن نیاز به 

زمان بیشتری دارند.
بهادری جهرمی در عیــن حال این نکته را 
هم متذکر شد که »ارزیابی عملکرد مدیران در 
دســتور کار دولت بوده و هست و طی روزهای 
اخیر گــزارش ارزیابی از عملکرد وزرا، هم برای 
خود آنها و هم برای رئیس جمهور ارسال شده 
است«. سخنگوی دولت در بخش دیگری از این 
نشست درباره دستور اخیر رئیس جمهور برای 
شناسایی عوامل پشت پرده گرانی و تورم اظهار 
داشــت: عوامل گرامی و تورم مشــخص است. 
یکی از آنها حجم نقدینگی  ۴۰۰۰ هزار میلیارد 

تومانی به ارث رســیده از دولت گذشته است 
که آثار بســیاری در تورم دارد. بودجه امســال 
هم احکامی دارد که تــورم بر جای می گذارد. 
در عین حال احــکام متعدد دیگری در همین 
بودجه وجود دارد که آثار ســوء تورمی خواهند 
داشت و آثار بلندمدت کسری بودجه سابق نیز 
از دیگر علت های تورم و گرانی است که دولت 

در حال تدبیر و اقدام برای حل آنهاست.
بهادری جهرمی ادامه داد: در نشســت اخیر 
هیأت دولت گزارشی در خصوص مسأله گرانی 
و اقدامات سوداگران و سودجویان ارائه شد که 
نمونه خاص آن مربوط به بازار میوه و تره بار بود 
و رئیــس جمهور هم در واکنش به این گزارش 
به دستگاه های نظارتی دستور داد تا زمینه های 
گرانی اخیر بررسی و عاملان آن شناسایی شوند.

وی با بیان اینکه بــا همکاری خوب وزارت 
و  کشــور  وزارت  جهادکشــاورزی،  صمــت، 
دادگستری نظارت مؤثری بر حوزه بازار صورت 
گرفته، به برگزاری بیش از ۲۰ جلســه در این 
خصوص اشــاره کرد و گفت کــه در هفت ماه 
اخیر منتهی به 1۴۰۰ صد و بیست هزار گشت 
تعزیرات انجام شــده و در تعطیلات نوروز نیز 
دو هزار گشــت در روز از سوی تعزیرات صورت 
گرفته است. رئیس شورای اطلاع رسانی دولت 
درباره وضعیت ابقای مدیــران دولت قبلی در 
ساختار اجرایی کشور گفت: بانیان وضع موجود 

نمی توانند حل کننده مشکلات باشند. 

موضع سخنگوی دولت درباره دستور رئیس جمهور برای شناسایی عوامل پشت پرده گرانی و تورم 

عوامل گرانی و تورم مشخص است!


